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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vurderer ministeren, at det er muligt efter EU-reglerne at afgiftsfritage el-lastbiler? 

 

Svar 

En kilometerbaseret vejafgift vil blive differentieret efter lastbilernes CO2-udledning ud 

fra deres såkaldte CO2-emissionsklasser. Inddelingen af lastbiler i CO2-emissionsklasser 

følger af det såkaldte Eurovignet-direktiv.  

 

Det følger af Eurovignet-direktivet, at satsen for infrastrukturafgiften for nul-emissions-

køretøjer, herunder el-lastbiler, skal reduceres med mellem 50 og 75 pct. i forhold til sat-

sen for et tilsvarende køretøj i CO2-emissionsklassen med den højeste afgiftssats.  

 

Det følger ligeledes af Eurovignet-direktivet, at nul-emissionskøretøjer kan afgiftsfritages 

frem til den 31. december 2025. Der er således alene i en begrænset periode mulighed for 

at fritage el-lastbiler for afgift. 
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